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„ Ki tudná tisztázni és meg-
állapítani, hogy a létesít-
mény állóeszközként ki-
nek a tulajdonában van.

Hallgatnak a vasúti aluljáróról
Keressük, hogy kié az elhanyagolt létesítmény, és mi a megoldás
•  Meg kellene szün-
tetni azt az állapotot, 
hogy a csíkszeredai 
vasúti aluljáró a senki 
földje – ez a csíksze-
redai önkormányzat 
szándéka is, amely 
átvenné ennek ügy-
kezelését. Noha idén 
volt erről egyeztetés 
és helyszíni szemle a 
Román Vasúttársaság 
(CFR) illetékeseivel 
együtt, az átadás ügye 
sem halad.

KOVÁCS ATTILA

I dén áprilisban kereste fel a 
CFR országos vezetőségének 
küldöttsége Csíkszeredát, ahol 

a helyi elöljárókkal együtt meg-
tekintették az elhanyagolt vasúti 
aluljárót, akárcsak a vasútállomás-
hoz közeli Erzsébet-parkot. Mindez 
azt szolgálta, hogy Csíkszeredában 
több, vasúti védőövezetbe tartozó 
terület átkerüljön a vasúttársaság-
tól a város ügykezelésébe. Azóta 
viszont nem történt semmilyen 
előrelépés, a város nem kapott ér-
tesítést arról, hogy bármi változott 
volna – tudtuk meg Füleki Zoltán-
tól. Csíkszereda alpolgármestere 
szerint fontos lenne megállapítani 
azt is, hogy állóeszközként kinek a 
tulajdonában, leltárában szerepel a 
létesítmény, mivel a városéban nem, 
de ezt még nem tudták meg.

Senki sem illetékes

A vasúttársaság brassói területi 
igazgatóságának vezetője már ko-

rábban jelezte érdeklődésünkre, 
hogy az aluljáró mint állóeszköz, 
nincs a tulajdonukban, ezért sem 
tudják biztosítani a működéséhez, 

karbantartásához szükséges feltéte-
leket. Ugyanezen okból a Szállítási 
Minisztérium keretében működő 
egészségügyi igazgatóságnak sem 

hatásköre a gyalogosoknak készült 
aluljáróban felgyűlő hulladék, és a 
közegészségügyi kockázatot jelentő 
helyzet miatt intézkedni, bírságol-

ni. Hasonlóképp a Hargita Megyei 
Egészségügyi Igazgatóság sem te-
heti ezt meg, mert a létesítmény a 
vasúttársaság területén, vasúti vé-

dőövezetében található, és ők ott 
nem illetékesek – derült ki koráb-
ban. Noha időnként a vasúttársaság 
kitakaríttatja, az aluljárót nem ren-
deltetésének megfelelően, hanem 
közvécének, szemétlerakónak hasz-
nálják, az emberi ürülék mellett ál-
lattetemek is előfordulnak ott.

Választ várunk

Éppen ezért több kérdéssel for-
dultunk most a Szállítási Minisztéri-
umhoz a vasúti aluljáró helyzetéről 
érdeklődve. Azt kérdeztük először, 
hogy ki tudná tisztázni és megálla-
pítani, hogy a létesítmény állóesz-
közként kinek a tulajdonában van, 
mivel a város leltárában nem sze-
repel, és ugyanez a helyzet a vas-

úttársasággal is. Ugyanakkor azt is 
szeretnénk tudni, hogy ha a tulaj-
donviszony kiderül, kinek a hatás-
köre intézkedni arról, hogy a vasúti 
védőövezetben található aluljárót, 
illetve az Erzsébet-parkot átadják 
a város ügykezelésébe, ahogy ezt a 
helyi önkormányzat kérte. Azt a kér-
dést is feltettük, hogy az átadás mi-
kor történhet meg, és mitől függ. A 
válaszokat írásban várjuk, ha meg-
kapjuk, az ügyre visszatérünk.

A vasúti aluljáró most is 
szemétlerakónak néz ki. Állandó 
fertőzésveszély, nincs felelős

▴   FOTÓ: GECSE NOÉMI

A N T A L  E R I K A

H árom hónappal ezelőtt kér-
te a DNA-tól a bíróság, hogy 

részletezze, mivel kapcsolatban 
és milyen eszközöket használva 
történt a vádhatóság együttműkö-
dése a SRI-vel az ügyben folytatott 
eljárás során. A válasz megérkezett 

augusztus 31-én, csakhogy titkosí-
tott iratként, ami azt jelenti, hogy 
a válaszadón kívül senkinek nem 
áll jogában azt felbontani. A teg-
nap Marosvásárhelyen lefolytatott 
tárgyaláson azt kérték Ráduly Róbert 
és Szőke Domokos ügyvédei, hogy az 
okiratot minősítse át a bíró, hogy fel-
bonthassák. Ám ez nem történt meg, 
így érdembeli tárgyalásra sem kerül-

hetett sor. A legközelebbi  tárgya-
lást a bíró november 9-re tűzte ki.

A csíkszeredai polgármester és 
alpolgármester ügyét érintő titko-
sított DNA-iratról nem lehet tud-
ni, hogy az fontos-e a két elöljáró 
szempontjából, mert  ha igen, akkor 
azért kellene a titkosítást átminősí-
teni. Amennyiben pedig kevésbé 
fontos, akkor jó volna ezt is tudni, 
akárcsak azt, hogy akkor mi értel-
me volt a titkosításnak – hangzott 
el tegnap a Maros Megyei törvény-
szék tárgyalótermében a védőügy-
védek részéről. Lapunk érdeklődé-
sére Máthé Attila ügyvéd kifejtette, 
az Alkotmánybíróság erre vonat-
kozó határozata, – hogy kinek áll 

jogában a titkosított irat átminő-
sítése – úgy is értelmezhető egy-
felől, hogy azt a bíró is megteheti, 
illetve úgy is, hogy az a válaszadó 
feladata. Végül a tegnapi ülésen a 
bíró úgy döntött, meg kell kérdezni 
a DNA-t a küldött válasszal és az 
azt tartalmazó irattal kapcsolato-
san. Az érdembeli tárgyalást asze-
rint folytatják, hogy megtörténik a 
dokumentum átminősítése, vagy 
esetleg továbbra is ragaszkodnak a 
titkosításhoz. 

Elutasított vádak

Csíkszereda polgármesterét és 
alpolgármesterét a 2015 áprilisának 

végén végrehajtott házkutatások 
után vették őrizetbe, majd hatósági 
felügyelet alá kerültek, utána pe-
dig az Országos Korrupcióellenes 
Ügyosztály (DNA) Ráduly Róbert Kál-
mánt háromrendbeli hivatali vissza-
éléssel és érdekkonfl iktussal, Szőke 
Domokost négyrendbeli hivatali visz-
szaéléssel és okirat-hamisításra való 
felbujtással vádolta meg. A pert 2016 
márciusa óta a DNA kérésére a Maros 
Megyei Törvényszék tárgyalja, mert 
a vádhatóság fenntartásokat fogal-
mazott meg a Hargita Megyei Tör-
vényszék bíráinak pártatlanságával 
kapcsolatban. Az elöljárók alapta-
lannak tartják és elutasítják az elle-
nük felhozott vádakat.

Nem oldották fel  a titkosítást Rádulyék perében
• Nem derült ki a csíkszeredai polgármester és al-
polgármester elleni büntetőper tegnapi tárgyalásán, a 
Maros Megyei Törvényszéken, hogy mit tartalmaz az 
Országos Korrupcióellenes Ügyosztály (DNA) válasza a 
Román Hírszerző Szolgálattal (SRI) kapcsolatos együtt-
működésről, mivel az elküldött dokumentum titkos.




